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All the other weapons training | had, wasn't redly training. | saw it and they
mentioned the names. That was al. If you consider that training, that isup to
youl.

When you were there, were you with fellow Arabs or Tdiban soldiers or both?
Where?

At the places you just mentioned. Camp Meek and ...

Arabs.

Only Arabs?

There were two or three people from Afghanistan that were working there.

Were there felow Arabsin Afghanistan who spoke well of Usama Bin Laden to
you?

No.
Did you lose your passport?

| didn't lose my passport. | left inthe guesthouse in Kandahar. When | decided
to leave, | wasin Kabul and | didn't go back to Kandahar to get my passport.

Was there any money left with your passport?

No.

Who was the person in your neighborhood who helped you get to Afghanistan?

Mohammad Marzoq.

Was Mohammad Marzoq areligious man?
Yes.

Why did you stop working for the airlines?

When | worked for the airlines, | wasn't religious. After | found religion and
started going to the mosque, | requested severa times for the airlines to change
my position. | wanted to work on the ground instead of working in the plane so |
could accomplish my religious goals, such as goingto the mosgque. The arline
refused to change my position so | decided to quit.
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Q What did you do after you quit, go back with your father?

A Yes, | did.

Q What was it in your life that caused you to take your religion more serioudy?

A Three months before | quit ray job at the airlines, | went to Meccato do my
pilgrimage (Haj). After the Hgjj, | fet | had to be agood Mudim. | gave up
everything | used to do prior to the Hajj.

Q How much education have you had?

A Ninth grade.

Q Did you attend a trade school or any schooling after you finished your middle
school or high school?

A No.

Q Did you have an opportunity tojoin the Saudi Arabian military?
A No.

Q Have you received any weapons training in your entire life?

A No.

[After the Tribuna President closed the unclassified session of the hearing and
was explaining the review process of the Convening Authority to the Detainee,
the Detainee stated he wanted to correct his name, and he did s0.]

AUTHENTICATION

| certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, U.S. Marine Corps
Tribunal President
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TheTribunal President explained the Tribunal proceedingstothedetainee. The
detainee stated that he under stood and had no questions. The Tribunal President then
explainedthat the Tribunal had approved thedetainee' switnessrequestsanda
Department of Staterequest went to thehome country of thewitnessesbut noresponse
wasreceived. Asaresultthe Tribunal President deter mined that thewitnesseswere
not reasonably availableand the Tribunal would continuewith out them.
TheTribunal President requested theacronym | ED bedefinedtothe Tribunal

Tribvind President; Recorder, item 3(b)(1) indicates the Detainee was present a the site
of an attack (remotely controlled IED). What does |IED stands for?

Recorder: Maam, it slands for Improvised Explosive Device,
Detainee: Can | answer these allegations now?
Tribunad President: Yes, I'll give you a chancein just a moment.

Summarized Sworn Detainee Statement

ThePersonal Representative addressedissuesin the Summary of Evidence, aswas
discussed whileassisting the Detaineein preparation for the Tribunal.

* 3(a)(1) The detainee immediate superior is a known Taliban security officer.

| was working for the Karzi government | didn't work for him but | was working
for the government.

* 3(a)(2) The detaineeimmediate supervisor was identified as a member in
Har akat-e-Mnlavi.

Yes, | worked under him but whether he belonged to the Harakat-e-Mulavi had
nothing to do with me because | just worked under him. | had nothing to do with
that.

* 3(a)(3) When captured, the detainee'sbrother had in his possesson a card
identifying him as a member of Hezb-1-1dami (HIG).

My brother went to Iran for work and he had a refugee card so no one would
bother him. That iswhy he had that card.

» 3(b)(1) Thedetaineewas present at the site of an attack (remotely controlled
TED (Improvised Explosive Device)) on U.S. Forces near Gar dez,
Afghanistan on 4 Jun 03.

ISN#1165
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No, | wasn't there. | have a witness that when this explosion happened, it was
four months before my capture. When they captured me there was one interpreter
and one soldier. They took me to the camp. The asked me what wegpon | had at
my home and | told them, an AK-47. They asked me what was ray occupation
and | told them that | was an officer for the security force. | was working for that
post. They asked my about the explosion in Kwost 12 months ago. They asked
meif | knew anything about it and | told them yes | knew.

There was a shopkeeper and he went to the river to clean himsdlf and he saw
something on the tree. It was something that looked suspicious and he got scared
and he reported it to our post and | was at the post at that time. He saw someone
by the name of Wadly and Jon and sent them to the post to report it. They
reported it to the post and at this time the American car came. My people had
stopped dl the persona cars by the post. When the American car came, someone
waved for them to stop and the car didn't stop and almost hit one of our people.
When the car passed by the bridge and by the tree where the explosives were the
explosion occurred.

| was there at the time and the investigation group told me to go check it out and
they would come right behind me. When | arrived, one of our people said that
Waly and Jon were there and Jon was sent to the post to report the explosion.
When everyone got together, like the investigating officer, and some other people,
they all went near the street and there were three branches broken. We took
pictures of the tree.

We searched around for awhile and couldn't find anything and &fter that the
Americans cars came. They got out and helped us search. We searched the entire
area, we could not find anything and they aso took some pictures. Thenthey
asked my post commander who was in charge of the post? They told them that
Wally and Jon were at the post and Jon reported it. They said they were going to
take them to the camp, ask them some questions and bring them back. They took
Waly and Jon to the camp. They asked them questions about any reports about
the explosion and they said that they knew about it. They told the Americans
when their car reached the checkpoint post we wave to tell you to stop and you
didn't stop and the car amost ran us over and they passed by the bridge and that
is when the explosion occurred. The driver of the car admitted that our security
officers waved for them to stop, that he didn't stop and kept going.

Andthisisthe story when the two Americans captured me at the bazaar withthe
interpreter. They asked me these questions and the interpreter was doing the
interpretation. | told them that you are aware that we reported this to you and the
government knows this and we have nothing to do with it. The people that took.
Wally and Jon for questioning bought them back &fter two hours. *

* 3(b)(2) At the time of his capture, the detainee had under his control an
82mm Mortar, ammunition for that Mortar, and atin filled with gunpowder.
| SN# 1165
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| was captured in the bazaar with adriver. Hisname was Farou. They told usto
please get out of the car so they could search the car. When they searched the car
and they told me to get out of the car and they search us. We told them there was
nothing with us and there was nothing inthe car. They told us not to get upset,
but they were going to take us to the camp and ask us some questions and they
were going to handcuff us.

| told them that yes, at my post there were a Mortar and a couple of mortar shell
and that suff is probably there right now.
Tribuna President: Mohammead, do you have anything el se that you would like to add?

Detainee: | request the President and the members of this Tribund to treat me like a
person and according to the law.

Tribuna President: Did you want to ask us some questions about your file?

Detainee: Yes.

Tribund President: We have no control over your file but you can ask the questions and
we will attempt to answer them.

Detainee: There have been things added to my file.

Tribuna President: We will make note of that and we can pass that information on. IS it
something that you don't want in your file? Does it belong to you?

Detainee: Yes.

Tribunal President: Are you asking to have those things removed from your file?
Detainee: | want to be freed and | don't want anything to be said against me onthat file.
Tribuna President: Have you mentioned this to your guards?

Detainee: No.

Tribuna President: Have you mentioned it to any interrogator?

Detainee: What ever was the truth | told them.

Tribunal President: So you did tell them that were items in your file that you did not
want init?

Detainee: At that time, those things were not in my file and when | met with my Personal
Representative, | found out about those things.
IS\# 1166
Endoare (3

Page30f8
UNCLASSIFIED//FOUO 003253



UNCLASSIFIED//FOUO

Tribuna President: My suggestion isthat you mention that there are thingsin your file
that you do not want in there and do not pertain to you to your interrogators.

Detainee: OK.

Tribuna President: Personal Representative do you have any questionsfor the Detaineeg?

Persona Representative: Where were you and what were you doing when the device
exploded?

Detainee: | wasa my post and | was there with the security officer and one other officer.
| went to get some supplies and they are witnesses of that

Tribunal Members Questionsto Detainee

Q:

A

>

> O » O » O

Wasthe explosonin Kwost or was it in Gardez?

. Gardez. It is basicdly the same. Kwost and Gardez are on the same lane.

How far away from the attack were you? Y ou said you were getting supplies,
Could you see the bridge riom where you were when the explosion occurred?

It was 600 meters away from my post and the bridge is abig bridge with lots of
car passing through it.

How long after the explosion were you arrested?

Four months after. | was transferred from that post to another post by the name of
Bynamkhil.

Where is your brother now?

Which brother?

The brother that had the card identifying him as a member of the Hezb-Hslami?
| think that he came and heis free. | think heisat home now.

What isthe English trand ation meaning of the Harakat-e-Molavi?

| don't know.

Tribunal Members Questionsto Detainee

| SN#1165
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Q: How long have you been a security officer?

A: Four months after the fell of Tdiban, | started working for that post until | was

captured.
Q: You did not work for that post during the Taliban?
A: No.
Q: What did you do then?
A: | was working at the bazaar.
Q: What were your duties?
A: | was aworker at the market.
Q:

No. | meanwhen you were working for the government. What did you do for the
government?

A: My job was to look after the eight other people that were assigned to me.

Q: How did you get a supervisory position? Did you have any experience in police
work before?

A: No | didn't. After the fdl of the Taliban, there was no government and there was
no security force and everyone knew this. And Abdulathe commander, did have
too many people.

Q: Would you describe your work as police work or as military work?

A: | will explainitto younow. They announced on the radio to the people of
Gardez, that whoever wanted to come and help us maintain security and
reconstruction of the country to come and join us. And the people agreed to help
as far as personnel or any other thing that you need. Wewill help you. From

every village they appointed a couple of people. From my village they appointed
me.

Q: You mentioned the commander is Abdula? Do you have a last name or any other
information?

A: Mojaheed.

Q: Would it be safe to say that he was your immediate supervisor?

ISN#1165
Endaare (3)
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A: Yes. | used to work at the market before and people told me that if | went and

>

> QO 2 QO

> Q0 2 Q0

worked for him, it would be better for me, | would have more pay and they would
give me some help asfar asfood and stuff like that.

Y ou did know Abdula Mojaheed before you started working for him?

No. | was happy to work for the government and help my people and do
something good for the government.

Can you tell me where you were doing police work or military work?

: Police work and our j ob was security.

Whét is the difference between police work and security?

| don't know. | am not highly educated and don't know the difference in that
They just told usto look &fter this post and that iswhat we did.

What would you do with the mortar?
It's probably till at that post.
What was its function? What were you going to do with it?

When | was introduced to that post, commander Abdula asked meif | could
maintain security and do patrols, things like that and | told them that | coutd. And
they told me that they would introduce meto the security agency and | may have
aboss and there may be people working under me. When we went to the agency,
they introduced me to the chief of security. And when | got the job, they told me
that we were in charge for the security for the bridge and they appointed me to be
the leader for those eight people; like their supervisor. They asked the eight
people who wanted to be the supervisor and no one volunteered for thejob and
they appointed me as the supervisor. There were three AK-47's for the eight
people. They put usin a car, gave us the mortar and one shdll for the mortar.
They told usto takethat to the post. We took everything we had to the post and
secured it at the post.

Why do you think they gave you a mortar?

In Afghanigtan it is common to have something like that; have a weapon for each
post they gave that. People feared the Tdiban and for that reason maybe that is
why they gave us die mortar.

Q: What was the purpose of having a tin filled with gunpowder?

A:

| don't know about that

| SN#1165
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Q: Did you have atin filled with gunpowder at your post?
A: No.

Tribunal President's Questions to Detainee

Q: Was your post gpart of a compound or did the bridge lead into a compound?

A: Our post was about 50 meters away from the bridge and it used to be a public

bathhouse.
Q  Werethere Taliban soldiersin your area?
A No.
Q Whom were you protecting the bridge and bathhouse from?
A We were just maintaining security at our post.
Q Were there American soldiers in your area?
A Not near us, but they were there.
Q Did you have training on how to use the mortar?
A No.
Q Did you have training on any weapon?
A No.
Q But you had an AK-47?
A Yes.
Q And | think that you indicated that you had one at your home?
A Yes.
Q Why did you have one a home?
A

| had it from along time ago.

Weas it to protect you and your family?

| SN#1165
Endoaure(3)
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A: Yes. | was a little boy when that was in my home. When | was captured, | told
them that | had the Kaashnikov in my home.

Did you have any military training whatsoever?
No.

Q
A
Q: Do you know if your supervisor was a member Harakat-e-Mulavi?
A No.

Q

Were you ever gpproached to join any organization? Likethe Taliban, d Qaida
orHIG?

A: No, | did not. People of Gardez that were working for the current government, |
was just working in the market

Q: Was the HIG in control of the area that you lived?
A: | don't know.

Tribunal Members Questions to Detainee

Q: How did |j j H and ~| know that it was an American car, there were Americans
in the car andto stop it?

A: The American cars are well known and they drive different cars.

AUTHENTICATION

| certify the material contained in this transcript is atrue and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colond, U.S. Army
Tribunal President
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Summarized Sworn Detainee Statement

Per sonal Representative advisesthe Tribunal Panel that he met with the Detaineeand
was asked by the Detaineeto make an oral statement for himbased on that interview.
The Personal Representativewill read each statement and read the Detai nee'sresponse
to each point. The Detainee will elaborate after each response. The Personal
Representative also advisesthe Tribunal that the Detai nee wishesto submit two letters
written by hissisters(D-b, D-c). Summary of thelettersconfirmheisnot aterrorist and
went to Afghanistan to teach the Quranto children.

« 3@ The Detaineeis an associate ofthe Taliban or al Qaida.

Firstly, | amnot fromal Qaida or Taliban. | am denying all that
isbeing said. All thestuff you have on me, | have provided to
you. What did | say for you to come to this conclusion? Would
al Qaidalook for fightersthat are 59 yearsold? Thisis
unbelievable and it doesn't make sense. But if you cometo mis
conclusion fromwhat | had said about desiringto becomea
teacher in Afghanistan, then you must cometo theconclusion
that all theMuslinsthat desireto carry out their duty to God, no
matter what itis, whether it beteaching Quran to children, or
helpingthepoor, or bringing peopletothereligion, should be
considered al Qaida or Taliban. | told you that | went to
Afghanistan to teach the Quran to children. Becauseall over the
worldthereareMuslimswho leavetheir money, wife, children,
wealth for several yearsfor thecall for Allah onlyto seek the
reward from Allah. Thisisour faith.

The summary of it all isthat | am not associated with a Qaida or the Taliban. Everyone
has abrain to use to determinethings. War needs strength, it needs aman who can move
around quickly, lift things, carry things and climb mountains especialy in Afghanistan. |
am asking you now, do any of these things fit me? A sck man, 59-year-old man. Leave
his country, his land, and his family to go to Afghanistan to lift things, carry things, run
around and climb mountains. This does not make complete sense.

« 3(@)(2) ;(?oe Detaineetraveled to Afghanistan in August or September
1.

/donV recall exactly - At approximately theend of Julytothe
beginning of August, | went for the purpose of teaching. | am
not afighter. | went thereto teach eight days after | got to
Afghanistan, | met aman: he'stheonewhotold methat Arabs
hereareconsideredto behelperstotheTaliban, andthat all
Arabswere subject to danger at any moment. | wastold that all
Arabswerein danger and you haveto defend yourself and get

IS\ 509
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training on weapons. When | heardthis, | asked for my passport
back because | came hereto teach and not kilting. | asked for it
back several times, in Jalalabad, Kandahar and ToraBora.

| have aquestion. Istraveling to Afghanistan forbidden? Y ou have it written down as an
accusation that the Detainee traveled to Afghanistan. What if | traveled to Afghanistan?
Thereisno law forbidding travel there. If there was | would not of traveled there.

TheTribunal President statesthat itissimply a statement on theUnclassified
Summary.

In'Yemen, if thereis a problem with any country, then Y emen forbids travel to that
country. If travel to Afghanistan were forbidden then Y emen would have stated travel is
forbidden.

« 3@ The Detainee attended the al Farouq training camp.

/trained near theal Farouqtraining camp, in aplacecalled” Al
Estigbar, which isnot the someplace that other trainees were. |
could seetheal Farouq camp, and all thetents, but | could not
goin. And at most, the period was 20 days. Then after that we
left (hecamp andreturned to Kandahar.

| agreed to go to al Farouq after | asked for my passport back. Asl said, | did not go
there to kill, | went to teach. There are enemies of the Taliban over there. These people
congder al Arabsin Afghanistan to be helpers of the Taliban. All Arabs were subject to
danger. Some things may happen that were not expected, so you should learn how to
defend yoursdf. At the most the period was about aweek. | agreed because they had my
passport and planetickets. | kept asking to my passport and ticket.

« 3@ The Detaineewastrained on the Kalashnikov, Sminoff, and
single shot rifle at the al Farouq Training camp.

The Sminoff is the same as the single shot rifle, they are the same thing. They are not
Separate. There are no other weapons, just those two.

/ mentioned tothemthat therewasaguy named" Sab*eal Lail"
heused to comein themorningin thetent| sleptin and he
showed mehow to usethe Kalashnikovandthe Siminof. Hedid
that for on hour aday for about 13 or 14 daysout of the 20 that |
wasthere.

« 3@ The Detainee stayed in a housein a Taliban camp.

[ SN# 509
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| wasnot stayingin aTaliban house. J stayedinaroomina
housein Kandahar. Asl said, it wasnotin acamp and not with

theTaliban, butin thecity of Kandahar.

In Kandahar, | wasin aroom in ahouse. In Jdabad when my feet were hurting, they
sent usto aroom near a Tdiban camp. Wewould go there until someone would come
for usand adoctor could treat my leg.

+ 3b)(1)

The Detainee fought for the Taliban in Afghanigtan.

Not true. | never carried aweapon.

Yes, thisisnot true. | have never carried awegpon. | have never fired bullets a anyone,
30 how could | have been fighting. If thereisany proof, | am sureit isnot true.

* 30

Thedetaineewasin Afghanigan during the U.S. Bombing
campaign.

Yes, because| could not leave, becausel did not havemy
passport or planeticket with me.

If you look a my file and theinterrogations, you will find that | mentioned this severa
times. | asked for my passport, plane ticket and money severd times. | did not want to
teach, | did not want to do anything anymore. They were full of promises, but would not

give me back my passport They sad they would send for my passports and give people

their

back. They never gave my passport back, and | could not leave because |

didn't know anyone in Afghanistan or not in Afghanigian.

* 3b)E

The Detaineefled to Tora Bora and was subssquently
captured.

/ turned myself over tothe Afghanis. By reason, by logic, anyone
whofightsagainst Afghanisand surrendersvoluntarily would
surely, 100% bekilled. But, | amnot afighter and thisiswhyJ
surrendered myself tothe Afghanis. The Afghanisdetained us
for amonth then handed usover tothe Americans. Becausethey
wanted meto admit that | wasafighter, they would beat me
duringtheinterrogations. |'ve been saying for two yearsthat |
amnot an enemy of the United Statesor any other person and |
amnot aterrorist likeyou claim. Any person that hasterrorist or
extremist tendencieswould haveindicated thisin their home
country. Therewould have been problemswith themin their
country. Theywould either criticizethegovernment or they
would commit terrorist actsagainst thecountry or anything else.
But | never entered a poticestation, | haveno animosity towards

| SN#509
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any person, related toreligion or not. If aman had never had a
problemwith any other person or with thegovernment, itis
inconceivablethat between night and day hewould becomea
terrorist or criminal. If thegovernment of Yemen didn't want us
togoto Afghanistan, or any other country, then they should have
prohibited it on the passport in writing or put asign upin the
passport office stating that you arenot allowed totravel tothe
following countries.

The last words might imply that | am accusing the Y emeni government, but | am not. |
am saying that the government of Y emen isinnocent of anything because if it was
forbidden to travel to Afghanistan then the government would have stated that it was
prohibited to travel to Afghanistan but they did not because it was not forbidden. Like |
said, it was standard practice of the government of Y emen to document on the passport
that travel to any country was prohibited for its citizens. Inthe beginning it is written that
the detainee fled to ToraBora. | wasin Jdaabad. They said those opposed to the
Taliban should go to Jaldabad. All Arabs should go anywhere except for Jalaabad. Any
Arab opposing the Taliban would be killed if they went there. So what do you think?
Should | have stayed in Jalaabad or try and escape? They would kill meif | stayed, me
or any other Arab. | decidedto flee. | didn't know whereto go. | didn't know anyone
else except for Arabs, so | went where they were going. They are the ones who could
help me get my passport and help me flee into Pakistan. The summary of everything that
has happened until now isthat | am not an enemy of the United States or any other
person. | am not a Qaidaor the Taiban.

QuestionsbvtheTribunal Members

Q: Y ou told us that when you went to Afghanistan, you met a man who was going to
get you training on weapons to protect yourself.

A: Yes, | did meet aman in Afghanistan. He did not train me on weapons. His
name is Abou a Munthir.

Q: Do you know whom he was associated with? Taliban or al Qaida?

A: When | came | asked for him. They said hewas onthelineinKabul. | don't
know what they did on the lines. | don't know if he was fighting with the Taliban
or doing something else.

Q:  Youarefrom Yemen?

A: Yes.
Q: Canyoutell the Tribuna how you traveled from Y emen and how you paid for
your travels?
| SN#509
Endaoaure (3)
Page 4 of8

UNCLASSIHED//FOUO



UNCLASSIFIED//FOUO

| have said this about 100 times during the interrogations, but | have no objection
telling it one more time. | met aman at amosgue. He married awoman in

Y emen. Someone told him that | did not have a steady job in Yemen. He said
that | could help you find comfortable work in Afghanistan. So he asked if |
would liketo do that and | could help him. They asked me and | agreed. | did not
imagine the size of the problem in Afghanistan. | am aman that does not have
any political concerns or interests. He gave me money. | went to the passport
office, | got an officid passport. | went to Sanaa and went to the airport. You can
verify that | traveled from the airport in Sanaa on the same passport with the same
name that you have in front of you.

Other than receiving the training for 20 days in Afghanistan, have you had any
other military training?

| was the 1% Class National Defense for Yemen. It wastraining only onthe
Kaashnikov, that isit You can ask the country if the National Defense ever
trained on anything else other the Kalashniknov. Therewas none.

How long did you serve inthe National Defense.

The training is for amonth and duty is for one year. After graduating high school,
they haveto serve for one year. Then they would be guards, traffic police, and
serve as guard in the Justice Department or Department of Education.

Who held your passport and tickets in Afghanistan?
Abou a Muntbir.
Y ou mentioned Sabe al Lail, whoisheandishea Qaidaor Taiban?

Sabe al Lail said he was atrainer inthe a Farouq camp in Afghanistan. A lot of
Afghanis are present in that camp. The camp isin Afghanistan. | am sure he was
atrainer with the Afghanis.

What is God's duty?

Teaching people about their religion, doing good deeds, to search for God's
approva and favor in everything you do and say. Avoiding sinand any bad
deeds. That isyour duty towards God.

Y ou made a comment about call to Allah, what isthat?

Musdlims are present everywhere. These people that | talked about inthe
beginning, some of them have said they are called Jamaat d Daawa. These

| SN#509
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people leave their wives, children, and money. Some for afew months and some
for afew years. Like you, you would do the samething, calling peopleto the
Chrigtianreligion. Missionaries. InIndia, Pakistan, everywhere. Muslims have
the same concept. They follow what God says and draw people that do not
believe inanything to Idam. They help the Mudim poor, non-believersin all
places. Whoever goes, you don't differentiate between Taliban and non-Taliban.
Y ou are going there to teach Mudlims whether they are associated with the
Taliban or not.

Doesthis call include the cal to Jihad?

A: No. The Jamaat a Tabligh isthe farthest thing from Jihad. Their Jihad isthe call
of God like | just explained. They do not have Jihad asyou referred to it, asin
fighting.

Q: Jihad to you does not mean fighting?

A: | am not one of those who fight. Like | said, the call to God is not just Jhad, it's
not fighting, but it is many things including the call to God. My duty isto teach
people their religion. God does not ask something of someone that he or she
cannot due. My only duty was to teach the Quran and the book of God.
| understand you are 59 years old?

Yes.

No. | have never donethismy entire life.

Q:

A:

Q: Although you may not be ableto fight, do you teach others to fight?
A:

Q: Why would you give someone your passport and airline tickets?

A:

Mudlims do this al over the world. Even if you go to Saudi Arabia and you are
dealing with someone they take your passport.

Q: What do they do with it?

A: They keep the passport with them. If you have an agreement to do work, some
people are not honest and may steal or not finish their work. That way they have
the passport with them.

Questions bv Tribunal President

Q: Have you traveled very much?

[ SN# 509
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No. | stayedinYemen my entirelife. | traveledto Saudi Arabiamorethan 30
years ago. | stayed there for about ayear and eight months, ayear and six
months, and then | returned to my country. | stayed in Yemen until | left for
Afghanistan. | did not move. You can ask my country or you have my address.
You can ask the people | lived among. If | had left Yemen for along time, am | a
terrorist?

How long did you plan on staying in Afghanistan?
A few years.

This was along-term plan?

No.

Y ou talked about being recruited to teach because you were not working. Does
that mean they were paying you to go to Afghanistan to teach?

Yes.

Do you know if the Arabs you fled with where members of the Taliban?
Wheredid | escape with them?
When you fled to ToraBora

In Jalalabad, | know that there are many Arab groups. | knew thisin Afghanistan.
Even a Qaida. | swear to God that | did not know a Qaida until | went to
Afghanistan. In Afghanistan there are Arab groups that have fled from their
countries, they are refugeesthere. Algerians, Libyans. 'Y ou have powerful
intelligence, you may know these things or you can find out more than me. They
say the Taliban is non-believers and they forbid any fighting with them. They
consider anyone that fights with them non-believers aswell. Some Arabswould
go and just sit there for awhile then return to their countriesto say they were
doing Jihad, but they were not. Some have escape from their counties. They live
in Pakistan and Afghanistan. These people do not have anything to do with
Tdliban or a Qaida. Some of them are doing relief work, doctors, some are
reporters, teachers, they are all there. That'swhat | knew when | was over there.

| was told that guy is adoctor and so on. hi Jaldabad it is known which groups
arein certain areas. There are many that have nothing to do with a Qaidaor
Tdiban. That iswhat | know from being in Afghanistan it is not certain. When |
was given to the Americans, | decided to speak and tell everything | knew. Not
from experience but fromwhat | heard. | talked about everything | heard.

Were the Afghanisthat you surrender to part of the Northern Alliance?

| SN# 509
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A: | don't know. | was just going in any direction. | didn't know which direction |
was going because | didn't know the area. | swear to God that | do not know any
part of Afghanistan. If you put mein any one place | would not know where to
go. | just started walking in any direction and | met three people. One of them
was armed and two were not. | called out to them in Arabic. | told them there
were people who were dead and injured but they did not understand me. They
found someone that understood alittle Arabic. So | told him and he said they
would help them. They said they would look for some mules andtry to help
them. They said they would take usto Pakistan. We stayed with them, then more
Arabs arrived; they surrendered and they took us with them to Jalal abad.

Q: These people that took you to Jalalabad are the onesthat beat you? Once turned
over to the Americans was your trestment fine then?

A: Those weren't the ones that were beating me. They took me to prison after about
10 or 11 daysthey said that adelegation came from Kabul from the Ministry of
Defense. They took usfrom Jalalaba to Kabul to an underground prison. There
they would interrogate and beat us. The wounded were also located there.

Q: Y ou don't know who they were &ffiliated with?

A: | don't remember. In Jalaabad there was a man by the name of Hadrat a Ali.
But, | don't remember. InKabul, | don't know.

Q: In Kabul you were then turned over to the Americans?

A: They turned us over to Pakistan, then over to the Americans.

AUTHENTICATION

| certify the materia contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colonel, U.S. Army
Tribunal President
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Trandated Personnel |etter from Sister

Evenyou are far away you are close to our heart and for every person that knows you
from before and thisis al your ssters and al your brothers say hello to you. And every
letter you write it is passed to everyone in the family to read. All of them are waiting for
your return.  They know about your honesty whatever the accusations they put on you
they are not true, we know you went to teach the law of Idam In the end, we hope you
receive thisletter and hope you are in good situation and good health. AH of us say hello
toyou. Your sister, FAKAH

Exhibit D-b
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In the Name of Allah the Compassionate the Mer ciful
Peace and Allah's mercy and blessing upon you. Dear brother, may God expedite your
release and those who are with you. May God strengthen your faith and keep you united.
My love and respect to you isimmeasurable. Asthe days go by, my love and admiration
to you grows. Brother, | want you to know that thisisatest from God. Don't you seethe
auffering of prophets John and Joseph! But at the end, God ended their suffering. Please |
ask you to be patient, we will see each other one day. We received three |etters from you,
they were sent through the Red Cross. Wereceive al your letters; one of them was sent
to Faiza, oneto Khalid. | would like to tell you about the joy and happiness those letters
bring to dl of us. God knows how much we miss you. They imprisoned you, even if the
wholeworld call you terrorist, please be patient, itisalie, | know my brother the whole
world islying, that is because | know my brother, | love you.
Finaly, I tell you that Sabah Nasser is doing fine.
Sender, your sister,
FatiinaNasser Y ahya Abdellah Khosrof

Linguist Comments:

(1)  Allah's peace and blessing on bis messenger and prophet Mohammed.

(20  Peace and Allah's mercy and blessing upon you/family.

(©)] | bear witness that thereisno God but Allah, and Mohammed is his servant and
messenger.

4  Godwilling.

(5)  All praisedueto Allah.

(6)  Godthe great, and dmighty.

Exhibit D-C
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Summarized Unsworn Detainee Statement

TheTribunal President read thehearinginstructionstothedetainee. Thedetainee
confirmed that he under stood the processand had no questions.

Persona Representative: 1'm handing the Tribunal the Detainee Election Form, which
was previoudy marked as Exhibit D-a

Detainee: What does D-amean?
Tribunal President: We label dl of the exhibits and its smply labeled, D-a

TheRecorder presented Exhibit R-l into evidenceand gaveabrief description of the
contentsof theUnclassified Summary of Evidence (Exhibit R-I).

TheRecorder confirmed that hehad nofurther unclassified evidenceor witnessesand
requested aclosed Tribunal session to present classified evidence.

Tribunal President stated that the detaineewantsto participateand hasrequested three
witnesses. Thesewitnessesare coworkersfromthe school that the detaineetaught at
Sinceall threewould attest to the samefacts, the Tribunal will allow onewitness. The
first witnessrequest was sent to the Department of State on 26 November 2004, the
second on 10 December 2004 and a third request was sent on 17 December 2004. As of
thisdate, 20 December 2004, we have not received aresponsefrom the Department of
State concerning any contact with theforeign embassy on the status of thiswitness.
Thewitnesshasbeen deemed not reasonably available. However, if thewitness's
testimony doesbecomeavailable, thistribunal may reopen thiscase.

TheRecorder administerstheMuslim oath tothe Detainee.

ThePersonal Representativeread theaccusationsto the detainee so that hecould
respondtotheallegations. Theallegationsappear in italics, below.

Tribund President: Your Persond Representative can read the allegations and you can
respond.

Detainee: | would like to read and answer them mysdlf.
Tribuna President: That's fine too.
3.a. Thedetaineeisamember of the Taliban and associated with al Qaida.

Detainee: With the last three years, or two and a half years, day and night, that's plenty
of time. Maybe they prove my case, in my file, if anybody can prove that | was Taliban,
or member of d Qaida or help anyone. If anybody can prove for one day, that if | even
contacted a member of the Taliban, for one day or for one hour. Y ou know that, because

IS\#A02
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Taliban was against education and schools, especialy Science and Technology. The
reason | was a Science teacher, they never wanted that kind of person if he was teaching
Science. Asyou know, everybody knowsthis, they close al the schools around
Afghanigtan, and they start as Madrasa (ph), not schools. | will deny and reject this
alegation. | never was a member of Tdiban nor | never will be Taliban. Taliban
resistance was dmost seven years from the beginning to the end. | was for seven years,
teaching in the school. Only for one year, but | will tell about that one year later on. The
reason was 1 was absent for the one year of teaching. The school has avacation or a
season for three months, during summer time, and | came to Afghanistan to see afarm or
business, at Mazar-E-Sharif. The Taliban arrested me there and they put mein jail for six
months. If | were Taliban, or amember of Taliban, or contacted Taliban, why would
they put mein jail for sx months? 1 think that is enough for this allegation.

3.a. 1. Thedetaineereturned to Afghanistan fromPakistanin late 2001.

Detainee: Thisis not right and also | regject this allegation. Hamid Karzai came into
power late in 2001 at the end of the year. When | came to Afghanistan that was the
second month of 2002. When Hamid Karzal took power, he traveled around the world. |
saw him when he came to Pakistan, and | saw his speech there. | saw everything and |
got comfortable with that. After that | went to Afghanistan, not before. He mentioned to
all the Afghani and Pakistan refugee camps, he reassured them. Hetold them there'sa
time, everybody should go back home, prepare our country and their homes.  After any
personal power, intelligence, that was the one other thing, that they assured us and they
told us no more war, that the war has ended, and that this is the timeto come back. To
return home, together we rebuild our land. Especidly, he mentioned, three or four, a
gpecid time, only for teachers, they asked virtudly all teachers. Many returned here to
Afghanistan. Our education system in Afghanistan was destroyed in the war for the last
twenty, twenty-fiveyears. It'stime, especidly for the teachers, it's very important to
come back home and start teaching, educating our kids. The Ministry of Education
repeatedly asked around to all the people dl the time, they asked every single person,
men and women both, to come back to Afghanistan. To come to the ministry and write
their names on the list and we will give them a special course to start teaching our kids.
That was another thing, because of Hamid Karzai on the war, and education the speech in
Paxton (ph) and also the Ministry of Education asked us al the time. The whole war
gives your help and opens al embassies around the world. All the countries come back to
Afghanistan. He says that was my (inaudible) and the Taliban is no longer in power, the
Taliban is gone, and the warlords are gone. He's coming to Afghanistan and | try to go
and help. That was another assurance for me; | was comfortable with his speech and the
people. The people around the world cameto help and | thought there'sthetime. | said
to him, that's the time to go and help because there is a shortage of education for teacher
in Afghanistan. The allegation is wrong, for this reason, itswrong, | did not come to
Afghanistan in 2001,1 came in 2002 for this purpose, thisreason. | think thiswill be
enough for this allegation.

[ SN#1002
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3. a. 2. Thedetaineewasin possession of theinfamous Casio watch of thetype used by al
Qaida membersfor bomb detonators.

Detainee: Probably, | will not need my explanation on this thing. You guys very well
know, but | cantell you something. | have the Casio watch. Itisablack, plastic watch
and | think still it'sin my belongings with the government or military. It'sjust aregular
watch. If thiswatch is used for this bomb, this thing, or someone you haveisd Qaida or
inthe block, | think every single soldier, every MP in here hasthe same watch, and are
they terrorists? Also, thiswatch is made in Taiwan, Japan, (inaudible) or (inaudible), in
Pekistan, redlly, thisistheterrorist, isthis country to make thiswatch. Y ou should take
care of thisfirdt, then let the people have this watch. When the interviewer or Personal
Representative told me the first time of thisallegation, | asked him who wrote this
alegation. They told me that they really didn't know who wrote this one. | told him, at
the time that he wrote this alegation, did he laugh or not? He said, he doesn't know. If
you give me the time or let me have the time, | can bring you right now from the block.
That everywhere the soldiers, maybe more the ten, twenty different kinds, same kind,
same model, from the same factory watch, everybody has the same watch. For this
reason, thiswatch is not from a Qaida, it's not used for abomb, and thisisjust aregular
watch. All older, younger men and women use this watch everywhere.

3. a. 3. Thedetaineefailed to demonstrate knowl edge of current eventsfor locations
whereheclaimed to haveresided.

Detainee: Thisistotally wrong. The reason is because Red Cross went to my home
many times. The Red Cross people and | sent my letter to the military personnel and they
get itto my home. | held onto almost fifteen or twenty |etters that came from the same
address. My kids' pictures came from the same address. If | didn't give my correct
address or whatever, how do | get my letters, wherewould | send them? Why would they
get my letters? Also, the people of the Red Cross are the witnesses. They went to my
persona home, and they took a picture of my kids and read the letter from my home. |
think that will be enough, because when | sent my letter, | received aletter, thisismy
home. When Red Cross went there they brought my kids' pictures. Thisismy address,
what address are they talking about? Also, | givefromthe letters | havereceived, | give
three copies of my lettersto the Persona Representative, the copy of theletter isto prove
that thisis my address, and these are my letters from the address. For thereasonthisis
not correct. Thisadlegation is not correct

3.a.4. The detainee was employed by the Taliban's Chief of Intelligencein Mazar -E-
Sharif

Detainee: First of al, 1 would like to know, or understand that if | were employed by
Intelligence Chief in Mazar-E-Sharif, what was my position? | would like to know.
What was my position was when they hired, or employed me. Because, they are not
making it clear to me what my position was, how was | employed. Thereason I'mtelling
you this, isI'm not employed by this person. | was arrested and jailed by this person.
This person detained me for four months in one place, two months in another place and

| SN#1002
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he was the one who sent me to Kabul. | think he employed me as a prisoner, not as an
employeetowork. InKabul, | spoke to the interrogator, the one person who hewas
employed in the place; he was my class friend for eight years. We went to the same
school; we were inthe same class for eight years. Hisnamewas Abdul Satar. | talked to
the interrogator about thisperson. | didn't work, he worked, | went one timeto visit him,
because he was my classmate for eight years. He was working inthis place, not me. If
they talk about me that | was employed there, that was totally wrong. | just tell them, |
had visited my friend. Hisname is Abdul Satar and he was working for them as an
employee to write and read for them. That was his only position for them. If you are
talking about me, no, | was imprisoned and detained by this person, not employed.

Mazar is still there, and there's the government, the central government. You al out
there, meaning the American personnel, American military personnel there, if anybody
was hired in any position, anywhere, even as a doorman, they write your name, your
father's name, where you were born, how old are you, the whole information isthere. If |
was employed there, or someone gave me ajob, that information would be there. Or ring
one person there, and they cantell you that | worked one day over there because Mazar-
E-Sharif is, you can ask anybody, anytime, anywhere in Mazar-E-Sharif. For this reason,
| never was an employee by this place or any Tadiban member. | never worked for one
second or one day, | never had anything to do with this thing. For this reason thisis also
wrong. Still in Mazar-E-Sharif, if one person saysiif | work one day, one hour or any
connection with this office or anything with any member, | will accept this. But please
provide me any proof. Only one person and that person, whose nameis Akhammed (ph.)
Reim (ph), he returned me to the Americans. That'sthe only one person. He was my
persona enemy. Otherwise, no onewill tell you any other thing, like | told you. The
other factor was that | was in prison, detained, in the same intelligence office in Mazar-E-
Sharif for ten months before | came here. If | was employed there, or | worked there,
even for one day, there are so many people. Why didn't one person say why he was
working here, he was employed here, he was here, why didn't anyone say this? There are
hundreds of people working there. The reason is the Syiad Kami is asking me for money.
To give him the money to release me, and | denied the money. He returned meto the
American personnel, or military personnel, and they asked me alot of questions. | give
all the necessary information, my name, my father's name, where live, where I'm from,
everything. We take one, two, or three pictures of me and he did release me, the
American. But, this guy, he took me back because he asked me for the money. That was
my only three days that | wasthere, in Mazar-E-Sharif. Only three days, and for that
reason, he asked me for the money. The American asked methis alegation over there
too. Did you work here, or were you in the Intelligence office working? | told them, |
was in Mazar-E-Sharif, you are in Mazar-E-Sharif, there's the office, go check, and bring
any evidence, or bring any person. If there was onein dl the documents insde the office,
check the whole document from the beginning to now. If you found my name in any
document or even my signature, even in pencil | will accept this one. They assured me
that | was not there and that | didn't work there. After they looked at the information,
looked at everything there, they can't find any evidence on me. That was the reason
when the American released me; they had nothing to do with me. This guy, again,
imprisoned and detained me, for ten months, and asking me to pay the money. | don't
give the money, and then &fter ten months, hetook me to Shiveron (ph) from Shiveron

[ SN#1002
Endaoaure (3)

Page4 of 15
003274



UNCLASSIFIED/FOUO

(ph), he gave me over under someone el se's name, not my true name. He gave meto the
Americans, under that other name. Please, if you check my file, | think they put me as
someone else's name. Maah Shaazah (ph). That was the one mistake by American
personnd in Shiveron. When this guy returned me to the Americans, no one asked me
my name or who | am, or my identification to prove who | am. Without any questions,
without any talk, they just take me to Kabul, and from there... In Kabul, they told me|
was Maah Shaazah (ph) and | told them, | <in not Maah Shaazah (ph) my nameis
something else. | told them in Bagram, to the interrogator, my real name, who | really
am, and give my old address. | live in the same address for the last twenty yearsin
Pakistan. | give that address, and the address of the school where | am teaching. | tell
them to go get the information, to go make sure everything isthere. When | went to each
class, we cdl them (inaudible), a paper, it was ateacher aid, when the teacher comesto
class, and we sign it. Also, in our list, if you come to the school in the beginning of the
morning, like atime card, yousignin. | asked the American people to go check, for the
last seven years, to check my time card. 1'm there for the last seven years. Check each
class, | went to each class, my signature is al there, for youto find out Thereason | live
in one place for the last twenty years, | never changed my address. | live inthe same
place and | teach for the same place for the last seven years. Not only do the men,
women, and every single child in the village, in the area, they know me by the name of
teacher Abdul Matin. Every single person in the area they know me, teacher Matin. | am
upset because they didn't get proper information about me. They just brought me here,
without any knowledge or any complete information and I'm still here. | think all
allegations write my persona someone, personal dispute, and someone got the wrong
information, wrong name. They repeatedly asked me for the money, and he told me, a
friend of his office, in ajeep or land cruiser, he told meif you give me the money, | will
put you inthis car, inthe front seat and | will take you directly home, otherwise you will
go to America. They asked me for the money because they know me, and my father. My
Father has alot of wedlth in this area and in Shiveron (ph). He hasalot of farms and a
lot of stores and he isavery rich man. | think richer than anybody else around there.
That was the only reason, because they know my father and they know me, I'm a son of
this person. They ask me for $30,000.00, so many times. The only reasonthey say | was
an employee at the intelligence office is for the money, and if | wereto give up the
money, | will never be Taliban, or member of Taiban, or help a Qaidaor employee of
Intelligence office. | have one proof, for your information. When | was detained in this
office, | givethreetimes, | give areport to Red Crossto someone, by someone else, to let
them know | am aprisoner, that I'm detained here. Please, they ask me for the money,
for $30,000.00, please help me. | told you, Hamid Karzai came into power, the peaceis
here, and the people here, the people are coming back home, they are all happy. There's
no more Taliban, that's the reason why | came here. The next three years, I'm in prison.
They ask me for the money, and | asked for help from the Red Cross. | reported to the
Red Cross for them to help me with my injury, and for being detained. | will give you
the information, or tell the story about why | am injured, if you have time.

Tribuna President: Certainly.

| SN#1002
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Detainee: | was surprised, and happy when | saw Hamid Karzai take over. Thefight is
over, warlords aren't around anymore, and Taliban isn't around anymore. At thistime |
came to Kabul. After three days, | went to Mazar-E-Sharif to go check, to see my
business, my father's business, to see the farms; we have alot of farms. The reason |
went there was because | received acard, an invitationto arelative'swedding. The
wedding party was out there. | went to Mazar-E-Sharif, after half and hour, we went to
the bizarre, the exchange market. | was visiting Kabul when | went to Marzar, and |
didn't have any Afghani money on me, | only have Pakistani money on me. And that
was the reason after | arrive in Marzar-E-Sharif | went to the market to exchange the
money from Kaldar to Afghani. | went from one store to another store to get alittle
penny, or adifferent price in another store. | went from one or two, or two or three
stores, and | then heard aredly loud explosion. This explosion, dmost from 150 to 160
people died or was injured. | think everyone knows about this explosion. | don't want to
put the word, famous, but everybody knows. After this explosion, | was injured. After, |
think, what should | do? | caled ataxi. | know one person close to the market. It was
my former friend's. | went to his house for help. When | went to his home, | asked for
help. | toldthe story, | was injured and my whole bone is broken around here. | ask him
to take me to the hospital or clinic. Hetold me there's no hospital and there's no clinic,
even though they are here, they are destroyed. There isn't any equipment and there's no
doctor during this Taiban time. | think he said there's no doctor around there, everybody
left. Even if there was a hospita or clinic, they did not have proper doctors, or
equipment, or medicine. A lot of Sck people, alot of injured people, it is too crowded.
He brought some old man, and put some wood on my leg and gave me some medicine. |
was in great pain. | asked him to take me, or send meto Kabul. Hetold methat
tomorrow is Friday; | will take you in my own car to Kabul. We waited one more day,
and one more night. The next morning we went to his car, | sat in his car and he drove
the car. He took me directly to the sde common, where he was a resident of the
intelligent of the Marzar. There are boats from Ozbek tribe side common is also Ozbek
when | went to hishouse for help thisis aso Ozbek. Thefirst timel thought | asked him,
when we went to this office, they take me to aroom, and | ask them to take me to Kabul.
| thought that maybe he needed something, or some directions or talk before he took me
to Kabul. When he took me there, | askedwhy | am here? He said wait. Hetook meto
the room, we went to the room, and that's when they asked me for the money. Give us
the money and we take you to Kabul. If you don't us the money we don't take you to
Kabul. | asked him, I'm in great pain | need medical attention, please take meto Kabul.
1 asked him repeatedly, please help me. I'm injured, I'm in pain, and | need doctor's
attention, he said no. First of al, you give us the money, if you don't give us the money,
then you aren't getting to Kabul. The only reason, the number one reason is the money,
if I would give them the money | would be free, | would never be Taliban, | never bed
Qaidaor otherwise, the only thing, isthe money for this person. That is enough
information.

3. a. 5. Thedetainee passed messagesto high-ranking Taliban and al Qaida officials.

Detainee: | think when | talk in the past numbers 1,2,3,5 and 61 think they maybe
answered from before when | spoke earlier. The reason aperson, not involved with the
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group or government, for one day, for one minute, or one hour, it's not work for them,
and you are not involved with them, and no connection with them, no related to them,
how can | take message from one to another, what was the reason? The only reason,
because without this alegation, American will not take me, not arrest me, not detain me,
that's the only thing he wrote, about the one thing, was about the money, but upset about
American, | wish, and aso he gave me adifferent name. American before they bring me
here, they should at least talk to me before and get information before. They did not get
information about the whole thing. The reason, if you don't know the person, if you
don't work with the person, if you have any knowledge of the people what kind of
connection, what kind message do you take from who to who, if you don't know the
person, what kind of message you take, and to who?

3.a.6. Thisindividual isaformer Taliban commander.

Detainee: | want to tell you a story. The reason for the story is because | was employed
with the intelligent force, and then | was messenger, and now I'm commander, thisis a
person married and when married, he left home to travel to other country, when he come
back home, he saw some little boy in front him, came and sayswho isthisguy he said his
name is Karmadeen. He said who isKarmadeen? That's your son. And | said, what are
you talking about, | was not here, and when he was in discussion, he heard another name,
Urmadeen. Who is Urmandeen? His other son is this story on me, Karmadeen and
Urmadeen one time, I'm intelligence, onetime I'm amessenger, onetime I'm a
commander. | don't know. Like | told you before, if | didn't work for one day, one
minute, or | was involved one day with these people it's impossible this allegation on me,
| wish, | hope my leg, or my thigh, or my feet will talk, and they will tell you, this person,
Diaeb (ph) straight for five days, he physically abuse me, tortured me. If | was Tdiban,
or if | were amessenger, or | was a commander, how come Tdiban hate me that much
and put my injail for sx months and physicaly abuse me and torture me for six months.
Who hit me, who give me the torture the personis here. Hetorture me, he physicaly
abuse me he's till here, he's not truly Afghan, he's Pakistani but he was employed by
Tdiban in Afghanistan, but he's Tdiban, he work with Taliban and he's the one to
torture and abuse me, and he's till here. That will be enough of an explanation to you, if
| were Taiban or member of them, or work with them, | would not beinjail, I would not
be physically abused or tortured by them, because | was not with them, | was not part of
them. | will prove that, because | was against the idea, against the thought, against their
government. That's my one proof, or my important witness is here, actually he denied
everything, but, he thinks I'm only a store worker, or store clerk, or shop keeper, but, he
was the main enemy, through the Taliban. The interrogator brought me alot of pictures|
found him, thisis the one, he's the one that tortured me and put mein jail. I think he'sin
Camp 4. One other thing, but I'm sorry to say, but | saw alot of unjust because, they
tortured and killed peopl e, there was the minister, there was governor, al in Camp 4.

We, the poor people, we do nothing, innocent people but we are in orange clothing. | like
your attention about your reason to here, and this unjust because thisis atribunal. Again,
I'm sorry to say, to my knowledge, thisisnot right. The main we come to this point, we
cometo the dl killing for al misery, for al problem around those are the people who are
the governors, they are ministers, they arekilling and torturing people. That isthe main
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problem, we are facing those are the people, and they are living acomfortable lifein
Camp 4, they arerelaxing. Then, there are people like me, and someone asked me for
money, and | didn't give the money, and they put all wrong information and I'm not in a
comfortable position. | say that, just to think about this, and to your friends, to your
military personnel, and in general, not a specific thing. | will accept any proof, of any
person or any alegation, or any proof, | will be glad, | will accept it. Another thing, from
the beginning to today, in my old file, from the last two to two and a half years, | didn't’
say one word wrong or right, because I'm teacher mysdlf, my knowledge, my mind, not
let meto tell you lie, teacher does not lie. The beginning of thetime | arrived here, |
wrote al information, all my bibliography, from the beginning, from the day | was born,
to the day | was arrested. | chalenge them that time; | challenge you, if al the
bibliography | wrote from two to two and a half years ago, if you found one word wrong
or nonsensg, or | lie, | will accept the harsh punishment that you would give to aperson,
or maybe | accept one or ten years more than anyone else take. That's dl the allegation, |
think it comes from one person Syiad Komen that's nothing, there's no proof, no
evidence, no paper, no picture, no signature, in thewholething s, just for personal.
Again, | challenge you with the entire alegation by any person, by any country, by any
organization. If anything is found, and I'm claiming, that I'm ateacher, if I'm claiming a
teacher, and | tell youwrong thing, | will accept al harsh punishment you give me, but,
thisis on oneinformation of thisonly, if | did work one day in the intelligence office, or
if I was amessenger for one place to another place, or if | was a commander for one day
only, if you guys have proof | will accept it. I don't know what to do, | can't do
anything I'm detained in here, because alot of reasons, information | give you, in my file,
everything especialy, the principa of the teachers, | hope you guys get the principal, ask
him, hewill tell you from the last seven years, every single day | was ateacher, | didn't
work anywhere else, for anyone else, | wasnot a Qaida or Taliban, | hope you guys get
that information from that person, he will tell you the true thing, which | claim. One of
the reasons, thereis no Taliban even the name of Taliban wasin Afghanistan | was
teaching at that school, when the Taliban was gone for good, forever, | was still teaching
at that school. Thewhole teacher, the whole student, and the whole area the student and
people came from the whole area, every single person know me by name, and knew me |
worked there, and knew that | worked there, and they would tell you | worked there and
also they know the knowledge mat | was arrested by the Taliban, and that | was tortured
and abused and they knew the whole story. For this reason | was never associated with
the Tdiban or a Qaida, or any other group. | think that will be enough for this
allegation.

3.a. 7. Thedetainee claimsto have spent over 7 yearsasa scienceteacher, but failed to
demonstrate knowledge of the subject.

Detainee: | don't have that much talk, but | chalenge you right now, here, at this place,
from thefirst grade, to al grade, to high school, in science. 1'm proficient in Physics,
Algebra, Chemistry, thisis my subject, I'm redly, from first class to twelfth, any book,
any question. Y ou choose the book, you choose the question, just give it to me right
now. | don't have any other thing | just redlly right now | can solve the problem. Just
one other reason, for one or two or three years |I've been in prison, | think it affected my
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mind alot of things | forgot alot of duff, | challenge you right now, as a science teacher |
will prove you any solving, any problem, right now, right here. We don't' have to talk
that much about this, but | will prove you right now. Thisisalso not right, the allegation
iswrong. If | was not ateacher or, | lie, whatever, why | came, | now chalenge you right
now, that will be enough. | have my documents from the beginning, of first classto the
end of my school, | was number one, | get hundred number, in every subject I'm
number one, | have my degree, | was number one, with honors, student, if you want me, |
can ask them, my home, to send a photocopy of my document. | think that will be
enough, | don't" want to talk too much, and I'm really running out of time, and tomorrow
is another day, another day to passthe test. | ask my interrogator, if you have a question
about this allegation or not sure, just please, you chose the book, just give me twenty-four
hours today, tomorrow, | am reading, | challenge you, | give you the book, any problem,
ask me | will solvethe problem. That will show youthat I'm ateacher. That will be
enough. If still, if you doubt, | am ready.

3.a.8. Thedetaineeisassociated with aterrorist attack in Afghanistanin 1995.

Detainee: About the day and the year, | was dways in Pakistan; | never ever cometo
Afghanistan my prison was not in Afghanistan never. | cameto Afghanistan two years
later that was 1337 Afghan caendar. | think 1997. At that time, the Taliban was never
came to north Afghanistan or to Mazar because that was (inaudible) country. There was
not a northern Afghanistan, there was only that was in southern Afghanistan. Also, what
was that terrorist that terrorist attack what was that attack, where was that attack how was
that attack, where, when, and how? | don't' know what they are talking about. | hope
they can make sure, what was that attack itwasin. Wasit an explosion in car, explosion
in building, killing someone, what kind of terrorist attack was that? This whole big
alegation they are wrong to my knowledge, they are not correct, only on one question,
and only half the question isright, of the words you have a Casio watch, | have aCasio
watch. | think the watch is still here, with my clothes, if you are allowed, you can come
and see the watch. Y ou guys know, al the M P's, more than twenty have the same watch
the same name, everybody hasthe watch here. That was the reason the American took
me, of thisreason, and they took me by dl the lies, aperson lied and put this wrong
information because Americans took me otherwise they would not take me. Also, for
your information, please right write this day of 1995 terrorist attack ask my witness, or
that principa of mat school ask them, if | miss one day of school, one day, of that year,
you will get that information, the honest information. Those teachers, or those schoals,
or those principalsthey know | were with them for the last seven years any information
that you need you ask them, they will give you information, any doubt of my talk.
Please, you have your representative of that area or military personnel, please call them,
or let them know to go to the school check for the last seven years of documents and time
cards for the time sheets for every classthat | go. If | missone day yes, | am terrorist, or
| waswith a Qaida, or Taliban. Otherwise, | don't have anything to do with the
alegation or anything. My record at school will tell you everything.

Tribuna President: Does that conclude your statement?

| SN#1002
Endosure (3)

Page 9 of 15



UNCLASSIFIED/FOUO

Detainee: Before your judgment, please make sure that's my hope and my wish, to make
sure everything you read classfied, unclassified, everything. Make sure my evidence,
my document, my radio, please. Otherwise, make sure my file, is everything like | hope
to close one forever, please don't destroy my life, anymore, and please don't destroy my
kids life anymore. If I'm not innocent, hundred percent, keep me wherever you like. You
have one small evidence on dl alegation, give me the harshest punishment whatever you
give me but otherwise | ask you for fair judgment, fair knowledge, before any judgment,
get information make sure I'm innocent. Also, nobody, as | know, hundred percent
nobody, but this one person is Mr. Kami, and heis still here maybe in Mazar-E-Sharif, he
isdtill there, and your guys are still there if he put these all these allegations on me all
these terrible things on me you guys have the power to ask this person, if you put al
these alegations on me, give me one proof, apicture, aradio, asignature, adocument, an
other person, ask them for one proof, ask this person for one proof, if you give this person
to us, turn over to this person, for what reason? A witness, please, ask this person ask for
witness or some document. This isthe only reason, because | was in the same office of
this person for ten months for my detainment, for the money thing, they ask me for
money, and aso | give three hundred to red crossfor help and dso if they know, the Red
Cross knows or anybody else knows because we know you deserve because he was that
one person he worked there, he was that type of person, hewas Taiban, hewasa Qaida,
but the Red Cross didn't say, only the person who asked for the money that's the only
thing. For apersond dispute | owethe money. That'sall. That will be enough.

Tribund President: At this point, we may have some questionsto ask you, would you be
willing to answer them?

Detainee: Yesplease.
The Personal Representative and the Recorder had no further questions.

Tribunad Members questions

Q. Later we may get some classfied documents to read and you've given some names
and | will bewatching for these names, but | didn't write down the namesvery well; one
of the names | thought you gave was your persona enemy wasthat Mr. Syed Kami?

A. Atthat time, | was in prison; there was two. intelligence offices in Mazar-E-Sharif.
One belonged to Dostum (Uzbek), and one belonged to Professor Atah, he belonged to a
Jamid (inaudible), which belonged to Rabbani, whichisin Tarjek. He was the president
of the Intelligence office Syed Kami was from Dostum area, Dostum intelligence and
aso | think heis an assistant of Dostum also.

Q. Ishethe same person Syed Kami who tortured you?

A. No, that'stwo different things. When | came in 1997, Afghan calendar 1377, he was
captured by Taliban, and physicaly abused and tortured by Taliban which, his name was
Syed Abdul Rahman, who isin Camp 4.

| SN# 002
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Q. Your friend that drove you in ataxi, when your leg was broken, Uzbek friend?

A. Yes, he'sUzbek, the sametribe with Syed Kami the Intelligence president. He's not
ataxi person; he was the person | went to his home for help. He isthe one who turned
mein Syed Kami.

Q. What was his name?
A. Gulam Cakhie

Q. What city in Pakistan is the school located in?
A. Mansura. The schoadl is dso surrounded by nine camps, refugee camps. The school
was the reason for the refugee camps for the children to go the school.

Q. Does this school have a phone?
A. No. Thereisno eectricity and no phone for all the camps.

Q. What did you do before you were ateacher?
A. | graduated on 1371, Afghan calendar, the next year, 1372,1 got ajob as ateacher,
before | was a student.

Q. You said you lived in the same house in Pekistan for twenty years?

A. | went to Pakistan, 1360, Afghan calendar, to Mansura City in Pakistan, whichis
now, 1383, Afghan calendar. It lookslike 23 years. For the last twenty years| lived in
Mansura Pakistan. When | was astudent in 1371,1 graduated and my father passed
away. | wentto one house to another house by the same areg, red close. After that, |
lived in the same house until my family came to Kabul. | lived in the same house until
the last day | was in Pakistan.

Q. So, I want to get thisright. You'reintheareafor twenty years, inthis house for
twenty years, seven years as ateacher, and 13 years as a student?

A. No, | went to school until 8" grade in Afghanistan. At that time, | think | was sixteen
yearsold | went to Pakistan. The reason we do nothing for awhile, because there was no
school for the refugees, the people there, it was hard for usto join, to go to Pakistani
schooal, it was a different language it was Gudo, it was way hard, hardship, and way hard
life, after while, so many years, we did nothing, and finally when they start schoal, | start
beginning from 7" grade there. From 7" to 12" grade | went there, in the Pakistan
school. | did nothing else, until 1371, when | graduated from school, and the next yeer |
darted as ateacher. My father has enough wesdlth, he was rich, he did not let hiskids do
something else, he was aways pushing usto go to school and get educated.

Q. What was your father's occupation?

A. Atthat time, he was not working because he was (inaudible). When hewasin
Afghanistan we have a lot of wedlth. We had farms and stores. In Pakistan he did not
haveajob position.

Q. Didheever help Tdiban or a Qaida?
A. Hepassed away 1371 there was no Tdiban or al Qaidaat that time.
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Q. You sad your father was wedthy, what happened to his money when he died?

A. Hel€ftit to us, because he was our father, he left hiswedlth to us. That'sthe one
reason why Syad Kami intelligence Uzbek person keep me, keep asking me for the
money because that was the reason, because | have the money | have the business, my
father's business and they knew | have the money, which is why they kept asking me for
the money.

Q. If you had the money, why didn't you pay the ransom?

A. It was amoney thing, why | didn't. For the first reason, if | didn't anything wrong
why should | pay, after along discussion, we come to the point of $30,000.00, and it was
more than that. Why | give money to one person asking me, why should I? The second
reason is | thought now we are under alawful nation, arecognized government there's no
more warlord, they can't do anything to any person, there will be questions, there will be
law, there will be consequencesto them, that was my assurance to my heart, they will,
someone someday | get help from someone he will be punished for the crime he does.
Also, al American were around in every province, | was assured from you, thinking, now
there's Americans here American is working by the law, why should | giveto criminas
money if Americans around here. | was afoal for this reason. | wish, | wasn't
comfortable with Americans, because they are lawful people they are hereto help, and
for our centra government because they will ask, they will listen to me, or who are my
lies, | wouldn't give the money. Theonly reason | count on American, or Americans, the
way they work, otherwise, it will take me five minutes to get the money and give to them,
because | am forced to reconcile with al of them. | have amost forty-four, forty-five
stores, and also | have four hotels. AH kinds, pharmacies, other stores, there was no
problems anything of them. | could give them $30,000.00 in five minutes. | can sdll two
or four stores to get the money. The only thing | count on, an American, or central lawful
government.

Q. You sad your family left Afghanistan I'm assuming during the Russian war?

A. When the first communist government came in to power, which isNorama Turki (ph)
because they know my father and my cousin, they areall rich, first they take my father
and cousin to jail for sx months. When he died, (Inaudible) his vice president, a
(inaudible), he released my father by another president. And my two brothers, and my
father and one cousin. And my one cousin passed away or was killed by the government
at that time. (Inaudible) five people (inaudible) at onetime, insde that prison. After that,
they have 3,500 Jeregps (ph), | don't know what these are but how many farms, alot of
farms. The communist government they take our farms and give them to other people.
At least twenty families they did thisto. Only seventy-five Jereeps (ph) they left usthe
rest of them, the rest they gave to other people. I'm shocked and I'm surprised. We
tortured and killed and detained by Russan and communist government in Afghanistan
they are gone. Taliban came here, the same story to us again, torture, prison, and now,
here| am, | don't know what to say what to expect Each time the government changes
in Afghanistan surprisingly we get punished. The history of our family life nobody ever
worked for any government or had any government position. | wasthe only one to teach
at the school, other than the time | was in Pakistan (most of this sentence is audible, poor
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trandation) otherwise, no one worked for the government, and that is our history of our
family.

Q. Last question, the friend you visited in Afghanistan, you said he read and wrote for
the Taliban, did you know that he was doing that for the Taiban when you visited him?
A. In Mazar-E-Sharif, in our hotel or business, or sore that we have... .Shaveron, | went
there, each year we lease, we signed the paper for one year lease. Sometimes we get the
money up front, or sometimes we get it at the end of the year. That was the reason |
went to Mazar after one year to see my work, my people, to see the business at that time,
| heard my friend, Abdul Satar isworking with the Taliban. Y es, | went there and visited.

Q. On#7, you may not know the answer, since you don't have abook to study from, but
do you know the equation for the area of acircle or the circumference of acircle, either
one.

(At thistime, the Tribuna member explainsto trandator by making adrawing on apiece
of paper what he wants the detainee to solve.)

A. From the point, to another point is 360.

Q. Does he know what the areawould be? | know that you can get 360 degrees, but does
he know the distance or area, the distance around that. (Indicating to circle on paper)

A. When you make sure after this thing you will find out inside of, when you put them in
different positions here, or this one, or this one, how many degrees. When you find out
the areaof al of this, then you find out the outside area.

Q. (To the trandator) do you have atrandation for the concept of pi? Do you know what
pi is?

A. (From trandator) No.

Q. Okay, never mind. You know what, | will withdraw that question.

Detainee: | think that there's one mark in Algebracaled "Pi", maybe you are talking
about thisthing?

Tribunal Member: Yes.
Detainee: Maybe thisoneisPhysics and onein Algebra

Tribuna Member: Yes, (Totrandator) But, because, maybe it's alimitation onyou, as
the trandator.

Detainee: Maybe if | get some numbersin Algebra or something....

Tribuna Member: You know what, | use to teach, so | understand how important it isto
have abook to research first. You are.... | don't want to ask you any more questions.
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Detainee: Thereason | studied red hard from the beginning from first class to twelfth
class because nobody touched me, | was number one in the whole school. From that
time, | studied, otherwise, 1've been in prison for three years, | don't know what | ate
yesterday.

Tribund member: Thank you.

Tribunal President's questions.

Q. I'minterested in Point #7, it states that you falled to demonstrate knowledge of the
subject that you supposedly taught? | thought your point was well taken, as far as they
could ask you questions about it, so, Since you came here to Cuba, have they asked you
Science questions?

A. Yes, onetime, they brought five or Six questions on a paper, and it was from Algebra
and Physics and dso Chemidtry. | think | wrote three or four answers to the questions
and they asked for the paper, they told me enough. They also asked me verba questions
too. So many times, they asked me severd times. | think that should beinmy file. My
former, last Personal Representative asked me two questions, | think. One was the
formula, he asked me another questions al so.

Q. And asfar as you know, you answvered them correctly? Therewasn't any that you
couldn't come up with an answer with?

A. To my knowledge, | think | answered them correctly, but | don't know, maybe, it
affected my mind, two to three and a half years | have no study, | have no nothing. From
my knowledge to my opinion, | think | gave them the right answer.

Tribunal President: Do you have anything else that you would liketo say at thistimeto
the tribunal ?

Detainee: Now thetime | came, I'm glad to talk to someone, to listento me, and I'm
asking you, cordidly, please make sure, not only by writing, make sure, to find my true
case, who | am, and I'm asking you, my future, for my kids future, my families future, is
very important and itsin your hands. 1'm very disappointed, thistime, in the government
in Afghanistan is our idea, our choosing idea of government, now in Afghanistan, and
I'm not there to help them. Again, we are sorry, that wasthe time for me to help Afghan
people, to help kids, because they need me over there.

The Personal Representativeat thistimeprovidesthe Tribunal President with
unclassified exhibits D-b, D-c, D-d, D-e, andD-g.

The Tribunal President confirms that the detainee had no further evidence or
witnesses to present to the Tribunal The Tribunal President explains the remainder of
the Tribunal processto the detainee and adjournsthe Tribunal

Detainee: Thank you for you, and thank you for the time you gave me. | thank al of
you, my Personal Representative.

| SN#1002
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Tribuna President: Y ou're welcome.

AUTHENTICATION

| certify the material contained in this transcript is a true and accurate summary of the
testimony given during the proceedings.

Colonel, United States Army
Tribuna President
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To my honorable personal representative, Peace and Allah's blessing upon you. After my
greetings, the three letters that 1'm handing to you proves that first of all, my family wasliving in
Pakistan and now they moved to Afghanistan with Adbdul Wahb's family. Adbul Wahb is my
father-in-law and my family lives with him and now they live in Kabul Afghanistan.

Second, the letter indicates that it is proof that my family livesin Kabul and it iswritten in this
letter. When this letter was written, my family was present there. Because in Kabul Afghanistan,
Teacher Mohamad Y onus is my cousin and my brother-in-law.

3. Thethird letter indicates that | was ateacher. And | was ateacher because any letter | receive
they call me by the name of Moalem Adbul Matin and if | wasn't a teacher whey would they
write such athing and I am ateacher so they call me ateacher.

4. The letter indicates that my daughter Sediggjon, that she is seven years old now and she
atends school inKabul. Sheisin 1% grade and now sheis studying in school. | hopethis letter
provesto you that al the questions you have are resolved; your questions about me, about being
ateacher and about my family. Peace.
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I, indructor (teacher) MOHAMMED YUNNIS and my family and dear respected mother
and the family dong with ABDUL WAHAB JAN wart to send you our abundant
gregtings and wdl wishes. At the time of this|etter we are doing very well and arein
good hedth and we seek and request your wefare from the Almighty God. We dl pray
on your behdf. Y our kind mother is living with me and dheis vary happy and she's
living her life with a dear consaence and peace. Presantly, with God'sfavor, heisin
good hedth so do not be worried aout her. Whenever e hasanilliness( P H M
ANB HH B H H Mwhohaadinicin Katay Mahmorean ad there
ghe gets medication, which helps her. Be assured that she's okay. Furthermore, your
kind mother often "HABHBHA"HV BM M 2!~ ABDUL SNAN an lives
thereaswdl. SDIQA JAN, your jeven-year-old daughter isinthe 1 gradeand is
carying on with her sudies with great enthusasm and interest MONIBULLAH JAN,
your fiveyears-old son and PALVASHA JAN, your three-year-old daughter are hedthy
and doing well, due to the grace of God, and they arein my house alot. Wewere
woarried alot about your leg and when we heard news about the surgery done on your leg
we became extremdy hgppy. God iskind and He will seethat dl your difficulties will
be solved s0 you can cometo your country again and livein apeace and calm
environment. And aso you can come back and help your poor grief-gricken country
that has witnessad years and years of oppresson fromthe£HHHBH | A%V
your country with sincerity and truthfulness. 'Y ou can participate in the rebuilding of
your war-torn country.

| aso want to mention that your letters don't get to us fast enough S0 if you would please
pay more attention to this matter and send your |etters asfagt as you can. The |letter thet
you wrote onfM Hfll | recaved oneHfIMi Peace
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In the Name of Allah the Compassionate the Merciful

Many greetings from here every one Muhammad Y unus, Muhammad Ismedl,
Muhammad |sa, Muhammad Qasim, Muhammad Hamid, Muhibullah, mom and
Muhibullah's mom, Sidiga, Palwasha, your sisters al sending there greetingsto teacher
Abdul Matin. We out here, God'swilling, are so far so good, hoping for your well being
not to mention that your mom and your family are just doing fine not needing any thing
S0 you please rest assure and don't worry. 2 letters through Pakistan Red Cross mailed to
you but no return yet hope you write more often so we be assured of you. Abdul Wahab's
family are returned from Pakistan and living in their villaand they are aright sending
you there best, how is your leg that you had problemswith?writeto us, your family are
present in here sending there greetings and prayersto you.

Y ou are never forgotten of our prayers.

1& hé&h<*\
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Greetings from Maim Mohammed Y ounus, your mother, sisters, nephews, and
Monirullah jan, Sudigajan, Pal wash jan and their mother and the rest of the family to
dear respected Maim Sahib Abdul Matin jan. up to writing this letter we are all in good
health and ask God Almighty for your good health and we pray for you we received one
of your letter from Bagram through Red Cross we send the reply but we didn't get any
answer back. We have been going al the time to the Red Cross office and received one of
your |etter that was written on 2003/06/08 that you send it to Abdul Bagi | received it on
2003/08/27 the good behavior that they are doing with you and you are very happy from
them we got very happy because we were worrying about you and now we don't send us
news about your leg that you were complaining about it. | am always going to the Red
Cross office to ask about your letter the Red Cross employees have a very good behavior
towards me and aso don't worry about your mother and your family every body isin
good hedlth and they are in my house and sending their greetings and Abdul Wa Khan
and Abdul Bagi Khan they came with their family from Peshawar to Kabul they arein
good health and send you greetings. At theend al of usare praying for you

Sincerdly yours,
Mohammed Y ounus Maim
2003/08/28

fr%

003294

OF 3

Exhibit

VA Ufa>h-12?2  1?7»>%e



wracked *. photo
* 8 Al/ft Fift

tii;j\N2003101 28 £|

(OB -'T"'"‘" .
/A i- \]L RED CROSS MESSAGE

SENDER /,jfcj*J/ «a*>

ICRC No.

™ )gm« N> yr/\ AN QN NAANG N
Father'sname......... g LE4N . )" . US.FO. RCES

Grand-father's name ...~. ~ 2~ A

Mother's name...... ... MAY- Q v 7l{ty « {~ "
NBHONAITLY. . . e t ~
Date of birth....................... *Anl* yi> [ Jy Sotf A p NN,

Biace of BV /f viILaae/;i}/:‘i dlngCtI/J Aljo ,provml AN VI ud©|"&|3Ké 3 / .

Refugee camp/Detefttlon place

Strest o J/Jf}/".() tetr .l {
Vitege DhtrtoteCity . A .. A TAAN A AN X[ LA A A i
Province/Country. . . . . . ﬂA ............. S AL House No.

3. ADDRESSEE / yfcy” i/ MipS
wRON&  AAK @) FghF e ATM L ENES
NTo-"" JAE&SIN MIETANV. {-HE
Fahensname  AQWE-ZAWAM..........oooo L <XE
Grand-father's name o . .. .. JjA "V \ . ) ) L [ox 5t *>* fU
Mother's name roJue
NBHONAIILY. . oo e frojoB
B%to%%ff |rtrpi....v4llage/.]....].1...WQMWJ']MJ u*prwinoe”\-j\;:,/\ ;:Jjntry’/\i>w>’\|*) ~"j
Refugee camp/Detention place . N IANEE JAIXT AT i jjji (A
G ETNP ot
Village, Digrict or City .........cccovuieiiiiiiiiiiniaeenes
Province/Country...............coeeveen... 1o ey House No................ I%*

4. INTERNATIONAL COMMITTEE OF THE RED CROSS

v/A A TR 5y-d
19. av. tie la Paix - 1202 Genevu, Switzerland
MCR/IN-DA-PI7)0.m/\<:ft

PAGE 2-OF 3
(N AINFTAEA [ [ » A 003295


http://US.FO.RCES

5. MESSAGE

Family endMJiw&iie news

2 H NANNA

<>

' PRI AN ARSI

& b>
.................................. o4la b <2 oy
.................................... IJ ) )/;;‘»W % et ol
f .J Tl -
w2, znchf/ojf'b é/,a <, r’iji;lfw’--"
oy //' u)/")/’. 7
AN N AN g/g il/ AN Ar
/\ /\ /\ /\ /\ /\ /\ /\ /\ -
_ — S p— (Y —
6' S ..A...—
Date {?i! Signature {J I
The ;uklresseeismy £ .o>>1"./. 2> .., ... £ (

PAGE 3 OF 3 Ift3 CtMrvW-Prtf J  fywwQ 003296
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Memo for Record Detainee # 1002 13 December 2004

During my initid interview on Detainee 1002 on 20 Nov 2004, the detainee satisfactorily
answered severa science related questions thereby showing that he has aworking knowledge of
science and higher mathematics. | specifically asked him severa physics problems and
mathematics problems and he was able to solve the problemswith ease. This makes me believe
that the detainee was in fact a science teacher as he has stated and the alegation that he was not a
teacher isnot accurate. Additiondly, the detainee provided three |etters from home that address
him as"teacher”, and the three witnesses he requested were fellow teachers at the school he
taught at.
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